
Z á p i s n i c a 

z 15. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Ruskej Novej Vsi,  konaného dňa  30.10.2024 

_______________________________________________________________________  

 

 

15.  z a s a d n u t i e   

 

 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu 

3. Určenie overovateľov 

4. Kontrola plnenia uznesení  

5. Schválenie Dodatku č. 1 k VZN Obce Ruská Nová Ves č. 1/2022 o výške príspevkov na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Obce Ruská Nová Ves  

6. Schválenie zámeru predaja pozemku z dôvodu osobitného zreteľa 

7. Schválenie úveru na investičnú akciu „Rozšírenie inžinierskych sietí v obci Ruská Nová 

Ves“ 

8. Aktualizácia PHSR na základe vyjadrenia OÚ  Prešov, odbor ŽP 

9. Rôzne  

10. Diskusia 

11. Záver 

 

 

Overovatelia zápisnice:   Jozef Guľaš 

                                         Mgr. Jozef Ňachaj 

                                          

 

Začiatok rokovania:   18.05 hod. 

Koniec rokovania:     20.10 hod.  

 

 

Priebeh  zasadnutia:  

                                     

K bodu 1) Otvorenie zasadnutia 

 

     Starosta obce p. Tibor Kollár  otvoril 15. zasadnutie OZ. Privítal poslancov obecného 

zastupiteľstva a hostí. Na začiatku rokovania boli prítomní šiesti poslanci.  

 

 

K bodu  2)  Schválenie programu 

 

Poslanci schválili  program 15. zasadnutia obecného zastupiteľstva. 
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K bodu   3)   Určenie  overovateľov  

 

Za overovateľov zápisnice z 15. zasadnutia OZ určil starosta  poslancov – p.  Jozefa Guľaša a 

p. Mgr. Jozefa Ňachaja. 

 

 

K bodu  4) Kontrola plnenia uznesení 

 

Starosta konštatoval, že  uznesenia sú splnené.  

 

------ 

       Zasadnutia obecného zastupiteľstva sa zúčastnili občania obce (vlastníci pozemkov 

v lokalite Vyšné doliny, ktorí obci doručili žiadosť o prevod pozemkov do vlastníctva obce). 

Starosta uviedol, že žiadosť mala byť prerokovaná v bode rôzne, ale z dôvodu veľkého počtu 

zúčastnených a stiesnených podmienok navrhol poslancom, aby sa vyjadrili k ich vystúpeniu 

hneď po 4. bode programu. Poslanci hlasovaním rozhodli, že prítomným občanom umožnia 

vystúpenie po 4. bode prerokovávaného programu OZ. 

        Za zúčastnených občanov vystúpil p. K. ktorý vysvetlil, že ide o získanie súhlasu obecného 

zastupiteľstva k prevodu pozemkov pod budúcimi cestami a časti pozemkov okolo cesty III. tr. 

do vlastníctva obce z titulu rýchlejšieho získania stavebných povolení na jednotlivé siete v časti 

Vyšné doliny. Prevod by sa realizoval na základe kúpnej zmluvy za 1 euro s tým, že vlastníci 

nebudú požadovať výstavbu sietí.  

Vlastníkov pozemkov zaujímalo, či OZ chce vyjsť v ústrety ľuďom. Ak bude pripravená 

zmluva, či bude obcou podpísaná.  

Na vystúpenie p. K. a prítomných  vlastníkov pozemkov v časti Vyšné doliny reagovali 

poslanci: 

. p. Guľaš – je potrebné dať záruku, že obec sa nebude podieľať na výstavbe ciest 

. p. Mgr. Ňachaj – je potrebné najprv predložiť návrh zmluvy, aby bola právna záruka a veci sa 

mohli riešiť, obec nemôže ísť do imaginárnych vecí (zozbierané boli podpisy vlastníkov 

pozemkov, nie však od všetkých). Poslanci sú za rozvoj obce, no obec nemožno zaťažiť 

výstavbou sietí, je to nereálne. 

. p. Seman – emailom poslal p. K. požiadavku na vyjadrenie, na ktorý však nereagoval. S jeho 

znením je potrebné oboznámiť všetkých vlastníkov.  

       P. K. reagoval na vyjadrenia poslancov a dal prísľub, že do týždňa bude zmluva predložená 

obci na posúdenie. 

       V závere tejto rozpravy vystúpil p. starosta , ktorý uviedol, že obec dáva predbežný súhlas  

s tým, že bude predložený návrh zmluvy. Obec sa musí riadiť zákonom 369/1990  a hospodáriť 

s tými prostriedkami, ktoré má. Prioritou je obec rozvíjať, no všetko závisí od rozpočtu. 

V súčasnosti je taký trend, že investor urobí všetky siete. 

 

 

K bodu  5)  Schválenie Dodatku č. 1 k VZN Obce Ruská Nová Ves č. 1/2022 o výške  

                    príspevkov na  čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach  

                    v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Ruská Nová Ves  

 

Poslanci schválili Dodatok č. 1 k  VZN Obce Ruská Nová Ves č. 1/2022 o výške príspevkov 

na  čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Obce Ruská Nová Ves. 
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K bodu  6) Schválenie zámeru predaja pozemku z dôvodu osobitného zreteľa 

       Poslanci schválili dva zámery predaja pozemkov z dôvodu osobitného zreteľa, a to p. J. 

G. a p. H. B. 

 

K bodu  7)  Schválenie úveru na investičnú akciu „Rozšírenie inžinierskych sietí v obci Ruská           

                   Nová Ves“ 

 

       Starosta informoval, že poslancom bol zaslaný materiál –  ponuky dvoch bánk na 

poskytnutie úveru. Úver je potrebný na vybudovanie vodovodu smerom do Stavenca 

a vodovodu k MŠ + kanalizácia. Na návrh poslancov p. Semana a p. Mgr. Ňachaja  starosta 

obce  osloví ešte dve banky na vypracovanie ponuky na poskytnutie úveru. Podľa poslanca p. 

Ištvana v položkovom rozpočte je vysoká finančná čiastka na prevoz odpadu. Poslanci navrhli 

nájsť vhodnú lokalitu na uloženie zeminy  z výkopu, samozrejme okrem asfaltu, aby sa suma 

ponížila. 

 

K bodu  8)  Aktualizácia PHSR na základe vyjadrenia OÚ  Prešov, odbor ŽP 

Do programu rozvoja obce bolo zapracované stanovisko Okresného úradu, odbor životného 

prostredia Prešov, z toho dôvodu bola schválená aktualizácia tohto dokumentu. 

 

K bodu  9)  Rôzne  

 

V tomto bode starosta informoval: 

a) vývoz komunálneho odpadu v budúcom roku bude finančne náročnejší, nakoľko od januára 

2025 slovenská legislatíva zakazuje ukladať na skládku odpad, ktorý neprešiel úpravou (tzv. 

mechanicko-biologická úprava odpadu). Táto legislatívna zmena vedie k navýšeniu ceny za 

uloženie odpadu na skládke. Pre obec to znamená zvýšenie poplatku za vývoz komunálneho 

odpadu.  

       Pôvodný zámer riešiť vývoz kom. odpadu cez EKOTORYSU padol, pretože nie je 

uzavretá zmluva so skládkou odpadu. Od začiatku budúceho roku je  povinnosťou obce zber 

šatstva, čo predstavuje ďalšie  finančné náklady. Pri predbežnej kalkulácii nákladov 

týkajúcich sa odpadu vyšla čiastka na osobu/rok v sume 30,57 Eur. Poslanci jednomyseľne 

boli za sumu 30,-- Eur na osobu/rok, ktorá bude stanovená vo VZN.  

       Starosta  informoval, že na stretnutí ZMOS bolo dohodnuté, že ZMOS bude robiť 

vysvetľovaciu kampaň k navyšovaniu nákladov na zber odpadov v rámci Slovenska. Doteraz 

však v médiách neprebehla žiadna kampaň.  

 

K bodu  10)  Diskusia 

V diskusii vystúpili:  

a) poslanec p. Ištvan: 

. po dedine sa túla pani, ktorá sa domáha pomoci a vstupuje aj do obydlí 
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. zámer výstavby cesty od hradu do osady (vysvetlenie podal starosta) 

. je potrebné opraviť cestu k ihrisku, naviezť aspoň frézovaný asfalt 

b) poslanec p. Seman: 

. v akom štádiu je projekt výstavby vodovodu smerom do Stavenca (starosta – v pondelok 

začnú s prácami) 

. je potrebné realizovať dva žľaby na ulicu pred bytovkami 

c) poslanec p. Guľaš: 

. je potrebné do budúcna rozmýšľať ako zabezpečiť veľkokapacitné kontajnery, navrhuje ich 

umiestnenie v oplotenom priestore, nakoľko je z nich v nočných hodinách  rozhadzovaný 

odpad v smere na Kovaľňu 

. v osade je naklonený múr, je potrebné ho zabezpečiť 

. realizovať žľaby na Lúčkach 

d) poslanec Mgr. Ňachaj 

. vyjadril sa  k emailu p. PhDr. Pažuchovej, PhD. ohľadom výzvy na cyklotrasy (starosta dá 

odpoveď v tom zmysle, že v obci je potrebné dobudovať najprv základnú technickú 

infraštruktúru (cesty, chodníky, splaškovú a dažďovú kanalizáciu) a potom sa obec môže 

sústrediť na  rozvoj obce v iných oblastiach)  

. neodporúča zasahovať do múrika, nepovažuje to za katastrofálny stav,  nie je tam  prasknutý 

asfalt, múrik nie je vysoký, odporúča zatiaľ nezasahovať 

e) poslanec p. Hirko  

. je potrebné organizačne zabezpečiť prípravu poslednej akcie v tomto roku, a to Mikuláš, 

poprípade vianočné trhy, zabíjačka. 

Na stretnutí kultúrnej komisie sa dohodne príprava akcie. 

 

K bodu 11)   Záver 

 

Všetky body programu 15. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli prerokované. Starosta 

ukončil rokovanie OZ.      

 

 

 

Starosta obce:   Tibor Kollár                                                     ................................................ 

 

Overovatelia :   Jozef Guľaš                                                      ................................................ 

   

                 Mgr. Jozef  Ňachaj                                                   ................................................ 

 

 

 


